
 

PÖYTÄKIRJA 

 

2024–2027 Ilmastopaneelin 2. kokous  
  

Aika: 20.3.2024 klo 12:00-16:00   
Paikka: Helsingin yliopiston päärakennus, Johan Ludvig Runeberg; 2089 Unioninkatu 34, Helsinki.  

Paikalla: 

Panelistit: Jyri Seppälä, Antti Arasto, Paula Kivimaa, Kati Koponen, Heikki Lehtonen, Sampo Soimakallio, Risto 

Soukka, Anne Toppinen. Lisäksi etäyhteydellä: Heikki Liimatainen, Jaana Halonen ja Kati Kulovesi 

Sihteeristö: Maria Karttunen, Sally Weaver ja Sanna Autere 

Ministeriöyhdyshenkilöt: Tuuli Ojala (LVM), Reetta Sorsa (MMM) Katja Tuokko (TEM) Atro Andersson (VM), 

Heta Heiskanen (YM). Lisäksi etäyhteydellä: Jari Salila (OM), Saara Tamminen (VNK) ja Sara Hellemaa (VM) 

Vierailijat: Antti Ilari Partanen (IL), kohdassa 4.i. 

 

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12. 

 

2. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

 

Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi. 

 

3. Ministeriöiden kuulumiset 

 

Kuultiin ministeriöiden kuulumisia LVM:stä, MMM:stä, TEM:stä, VM:stä, VNK:stä, YM:stä. 

 

VNK:n Perko välitti EU-asioiden sihteeristön kiitokset EU:n 2040-tavoitteesta valmisteltuun E-kirjeeseen 

liittyen, jonka valmistelussa paneelin tuottama tieto oli ollut erittäin tärkeää. TEM:n Tuokko kiitti paneelin 

jäseniä päästökauppaan liittyvästä tapaamisesta. MMM:n Sorsa kertoi metsien kasvujen ja hiilinielujen 

vahvistamisen toimenpidepaketista. 

 

4. Hankkeet 

 

i. POLKU 

 

Antti Ilari Partanen (IL) esitteli hankkeen tuloksia. Käytiin keskustelua tuloksista tehtävistä johtopäätöksistä. 

Weaver muistutti, että kyseessä on ennen kaikkea menetelmävertailusta. Seppälä esitti idean, 

tekijätyöryhmälle lupaa valmistella alkusanat, jotka tulisivat vielä Ilmastopaneelin kokouksen käsittelyyn, mutta 

itse raporttia ei enää käsiteltäisi paneelin kokouksessa. Käytiin saatekeskustelua alkusanoista. Hyväksyttiin 

raportti ja annettiin raportin tekijöille valtuudet viimeistellä se. Alkusanat hyväksytetään vielä paneelin 

kokouksessa. 

 

 

5. Toiminnan suunnittelu 

 

i.  Strategia ja työohjelma 

 

Karttunen esitteli toiminnan suunnittelun tueksi laadittujen dokumenttien luonnoksia, joita olisi esityksen 

mukaan mahdollista kommentoida huhtikuun loppuun mennessä. 

 

Keskusteltiin dokumenttien sisällöstä, hankkeiden roolista ja työohjelman julkisuudesta. Päätettiin, että 

toimintaa ohjaavia dokumentteja voidaan päivittää tarpeen mukaan. Päätettiin, että julkaistaan strategia 



 

verkkosivuilla, mutta työohjelma on ensisijaisesti paneelin sisäiseen käyttöön. Selvitetään mahdollisuutta 

tehdä erikseen verkkoon soveltuva karkean tason työohjelma.  

 

ii. Hankkeiden ideoiden kartoitus ja suunnittelu 

 

Käytiin pyöreän pöydän keskustelua hankeaihioista, koskien muun muassa maatalouden markkinapohjaisia 

ratkaisuja, EU:n ilmastopolitiikan arkkitehtuurin tulevaisuuden vaihtoehtoja, kansalaisten valmiuksia 

ilmastotoimiin, oikeudenmukaisuutta, turvallisuutta ja ilmastoa, ilmastotoimien arviointia, hiilikädenjälkeä, 

hiilenpoistoja ja -sertifiointia, hiilidioksidin talteenottoa ja hyötykäyttöä sekä ilmastolainsäädännön 

koherenttiutta. Käytiin keskustelua Ilmastopaneelin hankkeiden roolista. 

Ministeriöyhdyshenkilöt toivat esiin eri hallinnonalojen tietotarpeita. 

 

Päätettiin, että tuodaan kypsemmät hankeideat päätettäväksi myöhemmässä kokouksessa. Hanke-esitystä 

koskeva ideapaperi pyydetään toimittamaan etukäteen puheenjohtajistolle arvioitavaksi.  

 

6. Muut asiat 

 

Autere ja Karttunen antoivat tilannepäivityksen verkkosivu-uudistuksen tilasta. 

Seppälä päivitti sihteeristön rekrytointiprosessin tilanteesta. 

 

7. Paneelin sisäiset asiat 

 

Käytiin läpi paneelin sisäisiä asioita. 

 

8. Kokouksen päätös 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16:10. 

 

 


